
PROTOKÓŁ NR 9.2019   

 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 13 maja                

2019 roku 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna. 

4. Analiza wykonania budżetu wraz z oceną sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Osieczna za 2018 rok. 

5. Zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Wydanie opinii oraz opracowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

8. Zakończenie obrad. 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Otwieram kolejne posiedzenie Komisji Rewizyjnej. Witam Pana Burmistrza, Pana 

Przewodniczącego Rady, Panią Skarbnik, członków Komisji w pełnym składzie i Panią 

protokolantkę. 

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Zamykam punkt 1. Otwieram punkt 2. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Porządek posiedzenia Komisji jest następujący: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna. 

4. Analiza wykonania budżetu wraz z oceną sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Osieczna za 2018 rok. 

5. Zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Wydanie opinii oraz opracowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

8. Zakończenie obrad. 
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Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 2. 

Przechodzimy do realizacji punktu 3. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Protokół jest wyłożony do wglądu. Czy są pytania, uwagi do protokołu ostatniego posiedzenia 

Komisji? Nie widzę. Dziękuję. Kto z członków Komisji jest za przyjęciem protokołu                      

nr 7.2019 z dnia 19 marca 2019 r. posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna, proszę podnieść rękę – 5 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że w głosowaniu brało 

udział 5 członków Komisji. Za przyjęciem protokołu ostatniego posiedzenia Komisji 

głosowało 5 Radnych, przeciw głosowało 0 Radnych, wstrzymało się od głosu 0 Radnych.               

W związku z powyższym wynikiem głosowania Komisja jednogłośnie przyjęła protokół                

nr 7. Zamykam punkt 3 posiedzenia. Otwieram punkt 4. 

Ad. 4. Analiza wykonania budżetu wraz z oceną sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Osieczna za 2018 rok. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Przechodzimy do meritum dzisiejszego spotkania. Punkt 4 brzmi: Analiza wykonania budżetu 

wraz z oceną sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok. Wszyscy 

otrzymaliśmy materiały dotyczące wykonania budżetu Gminy za 2018 rok, bilans                             

z wykonania budżetu, bilans za 2018 rok, opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej                           

o sprawozdaniu oraz rachunek zysków, zestawienie zmian funduszu. Panią Skarbnik proszę                                

o wprowadzenie. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Zgodnie z przepisami Burmistrz Gminy do 31 marca sporządził sprawozdanie z wykonania 

budżetu za 2018 rok, które zostało przekazane Państwu Radnym oraz przesłane do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej celem zaopiniowania. Regionalna Izba Obrachunkowa                      

w ciągu 30 dni przysłała opinię o tym sprawozdaniu, którą wyraziła w swojej uchwale. Opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej jest pozytywna. Dodatkowe dokumenty, które Burmistrz 

był zobowiązany złożyć to, tak jak Pani Przewodnicząca powiedziała, bilans z wykonania 

budżetu, bilanse łączne wszystkich jednostek budżetowych, zestawienie zmian funduszu oraz 

rachunek zysków i strat. Nowością w tym roku jest informacja dodatkowa. W celu 

sporządzenia jednakowej informacji we wszystkich jednostkach, Burmistrz wydał w lutym 

zarządzenie w sprawie instrukcji jak tą informację należy sporządzić. Jednostki sporządziły 

jednostkowe informacje, a my na ich podstawie i na podstawie informacji Urzędu 

sporządziliśmy informację dotyczącą całej Gminy. Nowością jest też to, że wszystkie bilanse 

i wszystkie sprawozdania finansowe muszą być publikowane w Biuletynie Informacji 

Publicznej. Do dnia 10 maja sprawozdania zostały umieszczone na stronie internetowej 

Gminy. I tak, jeżeli będziemy analizować dochody i wydatki, to dochody wykonane zostały       

w 99%, wydatki w 92%. Na pewno Państwo zauważyliście, że kredyt na wyprzedzające 

finansowanie zadań realizowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej 

planowany był w kwocie 5.500.000 zł. Nie było takiej konieczności, na koniec roku już nie 

było sesji, żeby zmienić plan, dlatego decyzją Burmistrza kredyt zaciągnięty został w kwocie 

3.500.000 zł. Wszystkie zobowiązania spłacaliśmy zgodnie z umowami, dotyczyło to rat 

pożyczek z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska oraz udzielona została pożyczka 

dla Centrum Kultury i Biblioteki na zadania realizowane ze środków unijnych w wysokości 

585.514,24 zł. Ta pożyczka zostanie zwrócona do budżetu Gminy z chwilą otrzymania przez 

Centrum Kultury środków zewnętrznych. Czy są pytania do złożonych dokumentów? Nie 

widzę. Dziękuję.            
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Dziękuję. Jak Państwo widzicie budżet w kluczowych punktach został wykonany,                   

a jeżeli coś nie zostało zrealizowane, to w minimalnym stopniu. Myślę, że istotą jest to, że 

wydatki nie zostały wykonane w 100%. W ciągu roku były podejmowane stosowne zmiany 

budżetowe, które zostały przez Radę zaakceptowane. Stanowimy grono osób, które na co 

dzień nie zajmuje się finansami publicznymi. Istotna jest opinia RIO, która kolejny rok,                    

a mogę to powiedzieć bo już kilka lat mam przyjemność odczytywać opinię w tej sprawie, 

jest pozytywna. To też nam daje obraz pracy nad wykonaniem budżetu Gminy za 2018 rok. 

Czy jeszcze są pytania do sprawozdania? Kolejny rok, co roku to powtarzam, że uchwalony 

budżet był bardzo ambitny, trudny itd., a okazało się, że kolejny raz był zaplanowany na 

realnym, rzeczywistym poziomie, bo udało się go wykonać. Zadania, które zostały 

planowane, za wyjątkiem tych, których z przyczyn niezależnych od Gminy nie udało się 

zrealizować, zostały wykonane. Czy w ubiegłym roku były zadania, które w 100% nie zostały 

wykonane? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Nie, wykonanie poniżej planu jest spowodowane oszczędnościami na realizowanych 

zadaniach.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Czyli nie było zadań, które przechodzą do realizacji na kolejny rok? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Były wydatki niewygasające i dotyczyły, m.in. planów zagospodarowania przestrzennego. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Także budowy sieci kanalizacji sanitarnej. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Tak. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Te zadania muszą być w tym półroczu zrealizowane? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Tak, do końca czerwca 2019 roku. Te zadania liczą się w sprawozdaniu jako wydatki 

wykonane. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

A jeśli nie zostaną wykonane w tym terminie, to co wtedy? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

To wracają do budżetu po stronie dochodów i wydatków. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Jako niewykonane i trzeba je zaplanować w kolejnym budżecie. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Tak. Taki stan wynika z sytuacji niezależnych od Gminy. Na uwagę zasługują dane dotyczące 

udziałów w PIT-cie. To jest kwota, którą ustala nam Ministerstwo i taką kwotę wprowadzamy 

do budżetu na podstawie informacji z Ministerstwa. W 2018 roku, pamiętacie Państwo pod 

koniec roku zwiększaliśmy plan, ponieważ na rachunek bankowy wpłynęły większe środki 

niż te, które były zaplanowane o 224.000 zł czyli zwiększaliśmy kwotę, którą zaplanował 

Minister a wykonanie jest i tak wyższe. Dla nas to dobra informacja bo wykonanie wyniosło 

6.500.000 zł a Minister zaplanował 6.100.000 zł. To są kwoty, które fizycznie wpłynęły na 

rachunek bankowy Gminy.       
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Czy to oznacza, że lokalne firmy prężniej działają? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Mówimy o podatku z PIT, czyli o podatku od osób fizycznych. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

A jaka kwota wpłynęła do budżetu z podatku CIT od osób prawnych? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Pamiętacie Państwo, że jednego roku było tak, że w planie budżetu przyjęliśmy niską kwotę, 

to jest trudne do przewidzenia, bo ustalamy to na podstawie naszych szacunków. Na początku 

roku mieliśmy plan 50.000 zł zwiększyliśmy go pod koniec roku na 95.000 zł, a wykonanie 

wyniosło 101.000 zł.   

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

W stosunku do osób fizycznych to wpływ podatku z tego tytułu od osób prawnych jest 

niewielki. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

W podatku CIT mamy mniejszy udział bo jest to 10.25%, a w podatku PIT jest to około 40%.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Planowane dochody były na poziomie 38.000.000 zł a wykonanie wyniosło ostatecznie 

41.000.000 zł, chociaż przyjmując budżet wydawało nam się, że to jest już bardzo ambitny 

plan.  

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Zwiększenia budżetu wynikają przede wszystkim z decyzji Wojewody, czyli 300+ Dobry 

Start, 500+, zwrot podatku akcyzowego. To są dochody, których nie ma w budżecie 

początkowym, a które doszły w ciągu roku.   

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Kolejny rok możemy pogratulować i być zadowolonym z tego, że budżet został wykonany, 

dobrze zrealizowany. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Oby w tym roku było tak samo.   

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Już o tym rozmawialiśmy, że inwestycji będzie coraz mniej, bo nie sposób tylko inwestować, 

trzeba utrzymać i skoncentrować się na materialnej sferze budżetu. Przed nami zadanie 

związane z realizacją Programu Senior+. Sytuacja niektórych gmin jest trudna i na 

przykładzie sąsiadujących gmin możemy zaobserwować, że nie wszyscy mają takie realizacje 

budżetów jak nasza Gmina. Myślę, że to jest dla nas powód do radości.    

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

W Gminie Krzywiń dopiero teraz wybudowano kanalizację sanitarną. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Trzymajmy kciuki za każdy samorząd, żeby mógł się rozwijać. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Oczywiście.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 
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Nam w tym roku budżetowym udało się zrealizować spore przedsięwzięcia, np. budowę 

kanalizacji sanitarnej za ponad 12.000.000 zł, plac zabaw w Kąkolewie za 300.000 zł, 

wspieraliśmy Powiat w zadaniach dotyczących naszej Gminy, Centrum Kultury to też jedna               

z większych inwestycji.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Czy w Jeziorkach rozpoczęła się budowa świetlicy wiejskiej? 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Na następne lata na to zadanie zostało przewidziane w budżecie 400.000 zł.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Prace związane z budową świetlicy wiejskiej w Jeziorkach rozpoczną się po sesji Rady, po 

której zostanie podpisana umowa. Będę o tym mówił dzisiaj w punkcie wolne głosy                        

i wnioski.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Czy Pan Burmistrz chciałby coś dopowiedzieć w kwestii wykonania budżetu za 2018 rok?  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

O tym co było, to napisałem w sprawozdaniu, natomiast o sprawach bieżących powiem                     

w wolnych głosach i wnioskach. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Szanowni Państwo, w związku z tym opinia, ocena, analiza budżetu z przesłaną nam 

dokumentacją, którą otrzymaliśmy służyć ma temu, że dokumenty te podlegają weryfikacji 

przez Komisję Rewizyjną po to, aby przygotować, opracować wniosek o udzielenie bądź 

nieudzielenie absolutorium Burmistrzowi. Czy są jeszcze pytania do sprawozdania                           

z wykonania budżetu? Kto z członków Komisji jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

wykonania budżetu Gminy za 2018 rok, proszę podnieść rękę – 5 głosów. Dziękuję. 

Stwierdzam, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie                

z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 
Zrealizowaliśmy punkt 4. Otwieram punkt 5.  

Ad. 5. Zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu                           

z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej jest nam bardzo pomocna dlatego, że zajęły się tym 

osoby, specjaliści którzy w szerszym zakresie kontrolują i weryfikują sprawozdania                         

i dokumentację. My otrzymaliśmy materiały, które pomagają nam zweryfikować stan 

wykonania budżetu. Realizacja budżetu w 2018 roku przebiegała zgodnie z planem, a jeżeli 

wystąpiły przekroczenia lub niedociągnięcia to w minimalnym stopniu i były niezależne czy 

niezamierzone przez Gminę. Odczytam opinię RIO. Uchwała nr SO-0954/51/12/Ln/2019 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 kwietnia              

2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 

rok 2018 wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego                                

i objaśnieniami. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony 

zarządzeniem nr 5/2019 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 4 marca 

2019 r. ze zmianami w osobach: Przewodnicząca Danuta Szczepańska, członkowie Zdzisław 
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Drost oraz Beata Rodewald-Łaszkowska działając na podstawie odpowiednich przepisów 

ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych i ustawy o finansach publicznych, wyraża                

o przedłożonym przez Burmistrza Gminy Osieczna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 

2018 rok oraz informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego opinię 

pozytywną. Uzasadnienie. Przedmiotem badania stanowiącym podstawę do wydania 

niniejszej opinii było sprawozdanie roczne z realizacji budżetu Gminy Osieczna w roku 2018 

wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego przedłożone tutejszej 

Izbie w dniu 29 marca 2019 r. Nie przedłożono zarządzenia Burmistrza Gminy w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok wraz z informacją o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego. Skład Orzekający zapoznał się także z uchwałą 

budżetową uchwaloną w pełnej szczegółowości oraz ze sprawozdaniami budżetowymi. 

Przedłożone sprawozdanie zawiera część opisową i tabelaryczną. W części tabelarycznej 

przedstawiono dochody i wydatki budżetu w pełnej szczegółowości klasyfikacji budżetowej, 

w tym zmiany w planie wydatków na realizację programów finansowanych z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 dokonane w trakcie roku 2018, plan                     

i wykonanie dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami, realizację dochodów budżetu 

państwa, realizację zadań na podstawie porozumień między jednostkami samorządu 

terytorialnego, realizację wydatków majątkowych, dotacje udzielone z budżetu, realizację 

zadań związanych z ochroną środowiska i gospodarką wodną, zestawienie deficytu 

budżetowego oraz przychodów i rozchodów, zadłużenie Miasta i Gminy oraz poręczenia                    

i gwarancje, stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich ujętych w wykazie 

przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej. W części opisowej Burmistrz Gminy 

zawarł informację o wykonanych dochodach i wydatkach budżetu oraz stopniu 

zaawansowania realizacji programów wieloletnich. Skład Orzekający stwierdza, że w części 

opisowej przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok Burmistrz Gminy 

wyjaśnił przyczyny odchyleń od przyjętego w budżecie planu dochodów i wydatków. Analiza 

porównawcza prezentowanych danych w sprawozdaniu z wykonania budżetu z kwotami 

planowanymi w budżecie na 2018 rok oraz danymi zawartymi w przedłożonych 

sprawozdaniach budżetowych wykazała zgodność kwot planowanych i wykonanych                          

w dokumentach przedłożonych tutejszej Izbie. Na podstawie przeprowadzonego badania 

Skład Orzekający ustalił, że budżet za rok 2018 został wykonany deficytem budżetowym                    

w kwocie 14.993.538,52 zł bowiem dochody wykonano w wysokości 41.188.726,25 zł,                            

tj. 99,07%, wydatki wykonano w wysokości 56.182.264,77 zł, tj. 92,90%. Dochody bieżące 

wykonano w kwocie 40.071.373,07 zł i wydatki bieżące w kwocie 31.369.330,12 zł, co 

spełnia wymóg odpowiedniego artykułu ustawy o finansach publicznych. Ze sprawozdania 

wynika, że dochody z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi zrealizowano                     

w kwocie 1.125.154,70 zł przy planie 1.130.000,00 zł, natomiast wydatki związane                         

z funkcjonowaniem systemu gospodarowania odpadami Jednostka zaplanowała i zrealizowała 

w kwocie 1.304.560,13 zł. Przychody zrealizowano w kwocie 17.751.895,59 zł, w tym 

12.885.456,55 zł z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów oraz 4.866.439,04 zł z tytułu 

wolnych środków. Rada podjęła uchwały w sprawie zaciągania pożyczek i kredytów,                       

tj. uchwałę nr IX/86/2015 z dnia 22 października 2015 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki               

w kwocie 7.850.000,00 zł. W dniu 16 listopada 2015 r. Skład Orzekający wydał opinię 

pozytywną o możliwości spłaty pożyczki w kwocie 7.850.000,00 zł, w tym transza na 2018 

rok – 2.584.000,00 zł. Po zmianie dokonanej uchwałą nr XXXVI/316/2018 z dnia 26 czerwca 

2018 r. transza pożyczki na 2018 rok wynosi 7.720.527 zł. W dniu 7 sierpnia 2018 r. Skład 

Orzekający wydał opinię pozytywną o możliwości spłaty tej pożyczki w kwocie 9.149.207 zł, 

w tym transza na 2018 rok – 7.720.527 zł, uchwałę nr XXIV/214/2017 z dnia 11 maja 2017 r. 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki – 7.493.000 zł. W dniu 19 czerwca 2017 r. Skład Orzekający 
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wydał opinię pozytywną o możliwości spłaty tej pożyczki w kwocie 7.493.000 zł, w tym 

transza na 2018 rok – 2.830.400 zł. Po zmianie dokonanej uchwałą nr XXXIV/292/2018                 

z dnia 12 kwietnia 2018 r. wynika transza pożyczki na 2018 rok w kwocie 1.664.931 zł, 

uchwałę nr XL/339/2018 z dnia 8 listopada 2018 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu na 

wyprzedzające finansowanie działań finansowych ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej w kwocie 5.500.000 zł. W dniu 7 grudnia 2018 r. Skład Orzekający wydał opinię 

pozytywną o możliwości spłaty tego kredytu. W okresie sprawozdawczym rozchody budżetu 

wykonano w kwocie 848.857,82 zł, co stanowi 100% planowanych rozchodów, w tym                    

z tytułu spłaty kredytów i pożyczek w kwocie 263.343,58 zł, co stanowi 100% planu oraz               

z tytułu udzielenia pożyczki w kwocie 585.514,24 zł, co stanowi 100% planu. Dane te 

potwierdza sprawozdanie Rb-NDS o nadwyżce/deficycie za okres od początku roku do dnia 

31 grudnia roku 2018 oraz informacje zawarte w sprawozdaniu, str. 104. Na koniec 2018 roku 

Jednostka posiadała zobowiązania w kwocie 18.254.965,10 zł z tytułu pożyczek i kredytów. 

Kwota ta stanowi 44,32% wykonanych dochodów. Dane te potwierdza sprawozdanie Rb-Z               

o stanie zobowiązań według tytułów dłużnych oraz poręczeń i gwarancji według stanu na 

koniec IV kwartału 2018 roku. Wykonanie dochodów z tytułu opłat za wydawanie zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych oraz wydatków związanych z realizacją gminnego 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnego programu 

przeciwdziałania narkomanii obrazuje tabela. Dochody, rozdział 75618 § 0480, dochody 

planowane 176.000 zł, wykonanie 185.229,51 zł. Wydatki, rozdział 85153, plan 1.000 zł, 

wykonanie 0 zł, rozdział 85154, plan 190.000 zł, wykonanie 119.678,80 zł. Zgodnie z art. 182 

ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 

„Dochody z opłat za zezwolenia wydane na podstawie odpowiednich przepisów oraz dochody                        

z opłat określonych w stosownym artykule wykorzystywane będą na realizację: 

1) gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

gminnych programów, o których mowa w ustawie o przeciwdziałaniu narkomanii, 

2) zadań realizowanych przez placówkę wsparcia dziennego, o której mowa w przepisach                 

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, w ramach gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnych programów,                                    

o których mowa w stosownym artykule ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii i nie mogą 

być przeznaczane na inne cele”.   

W wyniku analizy sprawozdania z wykonania planu wydatków budżetowych Rb-28S: 

1) nie stwierdzono przypadków przekroczenia planowanych wydatków budżetowych, 

2) stwierdzono, że suma wykonania wydatków i zobowiązań ogółem przekracza plan                       

w budżecie z pominięciem paragrafów wynagrodzeń i pochodnych od wynagrodzeń, i tak: 

rozdział 80101, 80104 i 80110 ogólna kwota przekroczenia to 11.959,61 zł.  

Rada Miejska Gminy Osieczna w uchwale nr XXXI/257/2017 z dnia 21 grudnia 2017 r.                 

w sprawie uchwały budżetowej na 2018 rok ze zmianami określiła kwotę 1.000.000 zł, do 

której Burmistrz może samodzielnie zaciągać zobowiązania, § 11 oraz upoważniła Burmistrza 

do przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania zobowiązań 

z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest niezbędna do 

zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności wykraczają poza 

rok budżetowy, § 10 pkt 4. Skład Orzekający stwierdza, że w niżej wymienionych 

podziałkach klasyfikacji budżetowej poniesione zostały wydatki związane z wypłatą odsetek: 

rozdział 75023 § 4580, rozdział 75023 § 4590, rozdział 75023 § 4600, rozdział 75814 § 4580, 

rozdział 85501 § 4560 i rozdział 85502 § 4560. Odnośnie wyżej wskazanych odsetek, kar                    

i odszkodowań Burmistrz zawarł informacje w sprawozdaniu, i tak na str. 97 wskazano, iż 

poniesiono wydatki związane z wypłatą kar i odszkodowań oraz odsetek, tj.: § 4560                       

w rozdziale 85501 i 85502 odsetki od dotacji wykorzystanej niezgodnie z przeznaczeniem lub 

pobranych nienależnie wypłaconych ze środków budżetu państwa świadczeń 
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wychowawczych i rodzinnych. Kwoty odsetek wpłynęły od świadczeniobiorców na rachunek 

budżetu Gminy i zostały odprowadzone na konto dochodów Wojewody Wielkopolskiego, 

kwota 1.985,17 zł, § 4580 i 4600 w rozdziale 75023 wykonanie wyroku Sądu Rejonowego              

w Lesznie należność w kwocie 34.169,67 zł i odsetki w wysokości 6.085,14 zł, § 4590                    

w rozdziale 75023 wypłata odszkodowania na podstawie ugody pozasądowej w związku                  

z uszkodzeniem szyby w samochodzie osobowym osoby fizycznej w wyniku uderzenia 

kamienia przez pracującą kosiarkę spalinową, którą obsługiwał pracownik Urzędu Gminy, 

kwota 300 zł. Przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok zawiera dane 

wymagane przepisami art. 269 ustawy o finansach publicznych. Załączona informacja                     

o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego została opracowana z zachowaniem 

postanowień art. 267 ust. 1 pkt 3 ustawy o finansach publicznych. Informacja o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego według stanu na dzień 31 grudnia 2018 r. przedstawia 

m.in.: 

- dane dotyczące przysługujących jednostce praw własności – wartości ogółem w zł                             

– wartości niematerialnych i prawnych, gruntów, budynków, lokali i obiektów inżynierii 

lądowej i wodnej, środków transportu, innych środków trwałych i urządzeń technicznych          

i maszyn, 

- mienie Gminy Osieczna w podziale na jednostki organizacyjne – wartości ogółem                            

w poszczególnych jednostkach w zł, 

- zasób mieszkaniowy według stanu na dzień 31 grudnia 2018 r. liczba budynków                           

i powierzchnia w m2, 

- dane o zmianach w stanie mienia komunalnego jakie zaistniały od dnia złożenia 

poprzedniej informacji – według numerów działek i ich powierzchni z tytułu zwiększenia 

lub zmniejszenia powierzchni gruntów. 

Mając powyższe na uwadze postanowiono jak w sentencji. Podpis Przewodniczącej Składu 

Orzekającego Pani Danuty Szczepańskiej. Pouczenie. Od niniejszej uchwały Składu 

Orzekającego służy odwołanie do Kolegium Izby w terminie 14 dni od daty jej doręczenia. 

Dziękuję.  

Uchwała nr SO-0954/51/12/Ln/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2019 r. stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Zamykam punkt 5. Przystępujemy do realizacji punktu 6.     

Ad. 6. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Proszę o zabranie głosu Pana Burmistrza. Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo! Rozpocznę od postępowań przetargowych. Trwają 

lub zakończyły się 3 przetargi. Jeden z tych trzech przetargów dotyczył budowy świetlicy 

wiejskiej w Jeziorkach. Najniższa wartościowo oferta zaproponowana przez wykonawcę 

stanowi kwotę około 680.000 zł brutto. Ponieważ w budżecie mamy zaplanowane na to 

działanie niższe środki więc na najbliższej sesji, 28 maja, wystąpię do Wysokiej Rady                      

o uchwalenie brakującej kwoty. Jeżeli decyzja Wysokiej Rady będzie pozytywna, to na 

następny dzień będzie możliwe podpisanie umowy. Przypomnę, że około 360.000 zł na to 

zadanie stanowią środki zewnętrzne pochodzące z dofinansowania. Zakładając, że po 

pierwsze wybudujemy, a po drugie otrzymamy dofinansowanie, to różnica wynosi ponad 

300.000 zł i to byłby realny koszt po stronie naszego Samorządu budowy tego obiektu. 

Drugie postępowanie, które już zakończyliśmy unieważnieniem dotyczyło remontu GOK-u. 

Tutaj najniższa oferta to około 850.000 zł. Stwierdziliśmy, że jest to zbyt wysoka kwota                 



 9 

w stosunku do tej, którą chcielibyśmy zapłacić, stąd przetarg został unieważniony. I ostatnie 

postępowanie przetargowe z wartościowo istotnych dotyczyło budowy przyłącza od 

Berdychowa, czy od rogatek Osiecznej do przepompowni wraz z jej rozbudową tak, aby 

można było skutecznie transportować ścieki z Łoniewa, Grodziska i Świerczyny do 

oczyszczalni osieckiej. W tym przetargu wystąpiła duża różnica kwot między pierwszym                  

a drugim oferentem, tj. powyżej 200.000 zł. Najkorzystniejsza oferta w sensie 

zaproponowanej wartości to około 500.000 zł brutto. Był moment kiedy szef firmy, która 

złożyła najniższą ofertę zastanawiał się czy nie odstąpić od realizacji tego zadania. Na dzisiaj 

mamy informację, że będzie to zadanie realizował ale umowy jeszcze nie podpisaliśmy. To 

postępowanie wymagało wyjaśnienia, tzw. rażąco niskiej ceny. Takie wyjaśnienie Firma Pana 

Grygiera złożyła i czekamy na podpisanie umowy i sfinalizowanie zadania. W związku z tym 

o czym powiedziałem związanym z gospodarką ściekową już od kilku dni mieszkańcy trzech 

miejscowości czyli Łoniewa, Grodziska i Świerczyny mogą podłączać się do sieci kanalizacji 

sanitarnej. Są już pierwsze działania więc myślę, że kwestia działania i funkcjonowania 

kanalizacji znalazła swój szczęśliwy finał. Możemy się cieszyć z tego powodu, że możemy 

powiedzieć, że kolejni mieszkańcy naszej Gminy mogą podłączać posesje do sieci 

kanalizacyjnej. Kolejne ważne tematy, które chciałbym dzisiaj zasygnalizować dotyczą 

zintensyfikowania kontroli podatkowych, które prowadzone są ciągle, aczkolwiek uśredniając 

w interwale miesiąca są to pojedyncze zdarzenia. Wielokrotnie o tym mówiliśmy, że 

przeprowadzamy takie działania nie dlatego, żeby kogokolwiek przyłapać na 

nieprawidłowościach ale dlatego, żeby się upewnić, że jako obywatele wszyscy jesteśmy 

zobligowani do jednakowych, zgodnych z prawdą deklaracji co do stanu posiadania                        

i w związku z tym ponoszenia kosztów związanych z podatkami lokalnymi. Mówię o tym 

Państwu, na kolejnych posiedzeniach komisji też będę o tym mówił. Myślę, że podczas sesji 

również o tym powiem. Rzecz w tym, żebyśmy wszyscy o tym wiedzieli i żeby to nie było 

dla Państwa Radnych ale i naszych mieszkańców jakimkolwiek zaskoczeniem. Mamy 

zapewnienie na otrzymanie około 12.000.000 zł pochodzących z dotacji zewnętrznych, czyli 

na działania związane z kanalizacją sanitarną i oczyszczalnią ścieków oraz na wyposażenie 

Centrum Kultury. Umowy są podpisane, to czego oczekuje od nas Urząd Marszałkowski 

uzupełniamy. Chyba na koniec września 2018 roku Gmina Krzemieniewo uporała się                        

z pierwszymi wyjaśnieniami i do tej pory jeszcze pieniędzy nie otrzymała. Chciałbym                   

i wierzę w to, że do czasu spłaty kredytu, czyli do grudnia br. te pieniądze otrzymamy. 

Przypomnę, że do spłaty mamy 3.500.000 zł. Jak Rada minionej kadencji podejmowała te 

decyzje to była taka konieczność. Wtedy mówiliśmy, że niewyobrażany sobie, żebyśmy tych 

pieniędzy w czasie jednego roku nie otrzymali. Dzisiaj mimo, że nadal wierzę, że 

zadeklarowane środki wpłyną do naszego budżetu, to mam pewne wątpliwości. I ważna, 

może jedna z najważniejszych naszych decyzji dotyczy powołania spółki działającej                       

w obszarze gospodarki wodno-ściekowej. Dzisiaj chciałbym, co czynię, odpowiedzialnie 

poinformować, że moje działania zostają zawężone do utworzenia spółki, która swoim 

działaniem obejmie tylko obszar gospodarki ściekowej. Będę Państwu Radnym proponował, 

abyśmy procedowali w kwestii utworzenia spółki z dniem 1 stycznia 2020 r. Należy się 

Państwu wyjaśnienie, dlaczego rezygnujemy z gospodarki wodnej w obszarze obejmującym 

zakres działania spółki? Proponuję zmianę polegającą na tym, żeby z obszarem zaopatrzenia 

w wodę pozostać w Związku. Dlaczego? Mamy dwie skomplikowane sytuacje. Na dzisiaj, ja 

przynajmniej nie wiem, w którą stronę mogłoby się to potoczyć. Chodzi o to, że w naszej 

Gminie mamy dwie miejscowości zasilane z ujęć znajdujących się w innych gminach,                   

tj. Frankowo jest zasilane z ujęcia w Garzynie, czyli w Gminie Krzemieniewo i Kąkolewo                   

z ujęcia w Dąbczu, czyli w Gminie Rydzyna. Obie te miejscowości stanowią około 25% 

zużycia wody naszej Gminy, czyli ¼. Przeprowadziłem kilka rozmów z Panem Prezesem 

Brzeskotem i jego deklaracje jednoroczne są takie, że wodę dla Kąkolewa i dla Frankowa 
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będziemy mieć zapewnioną. Mówię teraz w kolejności ważności tych dwóch miejscowości, 

bo jeśli chodzi o Frankowo, to problem jest jak gdyby w moim przekonaniu mniejszej wagi. 

Po pierwsze dlatego, że mieszka tam około 130 osób, co przekłada się na odpowiedni pobór 

wody w ciągu roku. Po drugie, Frankowo jest położone stosunkowo blisko ujęcia                              

w Dobramyśli, więc pobudowanie kilkuset metrowego łącznika sądzę, że rozwiązałoby 

problem. Natomiast przy 110 czy 120 tysiącach m3 wody, które w ubiegłym roku zużyto 

łącznie w Kąkolewie, tj. około 80.000 m3 z ujęcia w Dąbczu, gdyby z różnych powodów, 

których dzisiaj nie umiemy wskazać zdarzyła się sytuacja taka, że tylko mielibyśmy 

zapewnienie dostarczania wody, to sytuacja byłaby krytyczna. Przepraszam, że wykonuję czy 

proponuję krok do tyłu w związku z gospodarką wodą. Dzisiaj rozmawiałem z Panem 

Prezesem, że właściwie żeby zachować nasze strategiczne bezpieczeństwo, jeżeli chodzi                 

o zaopatrzenie w wodę, to, tak mi się wydaje, nie ma innego wyjścia, czy my czy nasi 

następcy, kiedyś pobudują dodatkowe ujęcia, bo one musiałyby być i przejdą na samodzielną 

gospodarkę związaną z zaopatrzeniem w wodę. Tego nie umiem dzisiaj przewidzieć czy 

powiedzieć, co nastąpi. Natomiast licząc na Wasze zrozumienie proponuję taką opcję. 

Spotkałem się z firmą, z polecenia Pana Prezesa Brzeskota, która jest wyspecjalizowana i ma 

bogatą wiedzę w branży polegającej na badaniu potencjalnych złóż ujęć wodnych, ich 

odpowiedź jest jednoznaczna. W Kąkolewie, w najbliższym otoczeniu tej miejscowości nie 

ma nadziei na tego typu złoża, pokłady związane z dostępnością wody, żebyśmy mogli blisko 

Kąkolewa takie ujęcie pobudować. Na dzisiaj, bo takie opracowanie dzięki uprzejmości Pana 

Prezesa Brzeskota otrzymałem, na dzisiaj najbliższym miejscem, gdzie wydaje się, bo takie 

badania przeprowadzono i one potwierdziły potencjalną możliwość, to jest teren należący do 

Pana Boguszewskiego, położony między dwoma lasami, jadąc od Łoniewa w stronę 

Osiecznej. Pierwszy las w stronę Stanisławówki w prawo, na obszarze należącym do Pana 

Boguszewskiego, według tej firmy jest najbardziej potencjalny teren do pobudowania ujęcia 

wody. Myślę, że jest to jakaś przyszłość i kwestia strategicznych decyzji. Czyli jak gdyby 

rozdzielając te dwa tematy, jeżeli chodzi o utworzenie spółki, która zajmowałaby się tymi 

dwoma rodzajami działalności, to ja przynajmniej rezygnuję i o to będę wnosił do Państwa 

Radnych, żebyśmy zrezygnowali z zaopatrzenia w wodę poprzez podmiot zwany spółką. 

Natomiast, co do gospodarki ściekami wobec kwot, które zostały podane, to myślę, że nie 

mamy innej drogi. Pytanie będzie i zasadne, czy jeżeli chodzi o nasze działania związane                  

z budową sieci wodociągowej to nie ma tam określonych wydatków? Są, bo o tym wiecie, co 

roku to jest kilkaset tysięcy złotych brutto więc łatwo policzyć, że to jest około 300.000 zł do 

odpisania. To jest istotna kwestia ważenia potencjalnych niepewności w obszarze gospodarki 

wodnej, mimo przychylności Gminy Rydzyna, bo taka jest. Tylko, kto z nas dzisiaj odpowie 

co będzie za rok, dwa. Nie wydaje mi się, żebyśmy w ciągu tego roku czy dwóch byli                    

w stanie pobudować ujęcie, o którym mówię. Stąd przedstawiam taką propozycję związaną              

z utworzeniem spółki, o której od kilku miesięcy mówimy. Trwa możliwość złożenia 

aplikacji przez kandydatów, którzy chcieliby zostać dyrektorem Zespołu Szkół                              

w Świerczynie. Jeśli są pytania, to jestem do Państwa dyspozycji. Dziękuję.    

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Zbigniew Forszpaniak: 

Jeśli chodzi o budowę ujęcia wody na nieruchomości należącej do Pana Boguszewskiego, to 

nie wiadomo czy wyraziłby zgodę, a jeśli tak, to za jaką cenę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W związku z tym, bo jesteśmy w trakcie podjęcia decyzji, czy współpracować z firmą,                    

o której przed chwilą mówiłem, jeślibyśmy określili jakieś inne potencjalne możliwości tych 

ujęć wodnych, to jak będzie potwierdzenie i jak gdyby działanie z naszej strony, żeby jednak 

krok po kroku zmierzać do usamodzielnienia, to będziemy wykonywać. Natomiast ta 

niepewność, która jest, stanowi zagrożenie i dlatego proponuję odstąpić od obszaru 

związanego z zaopatrzeniem ludności w wodę.    
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Skala proporcji między ściekami a wodą, to jest pół na pół czy jest inaczej? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Jeśli chodzi o wodę, to dotyczy to niskich kwot. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jeżeli chodzi o gospodarkę ściekami, to pracujący na oczyszczalni otrzymają propozycję, że 

mogą dalej pracować, bo nie wyobrażam sobie żeby było inaczej, natomiast od nich będzie 

zależeć czy będą wiązać przyszłość z naszą spółką czy nie.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jakub Kolberg: 

Jakiej kwoty zabrakło przy przetargu na remont GOK-u? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na to zadanie mieliśmy zaplanowane w budżecie około 900.000 zł. Może jesienią 

powtórzymy postępowanie, zobaczymy czy sytuacja na rynku się zmieni, czy nadal będzie ten 

sam trend. Z całym szacunkiem dla wszystkich, zaczynając od druhów strażaków, 

funkcjonujecie jak funkcjonujecie, nie ma pytania czy będzie remont, tylko kiedy i za jaką 

cenę.   

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Byłby to remont kompleksowy budynku czy tylko tej część dla OSP? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Mówimy o całym obiekcie, o tym co już zdecydowaliśmy.  

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Podatek vat od zużycia wody wynosi 309.000 zł. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Przy 100%. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Tak.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska: 

Dziękuję. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w punkcie wolne głosy i wnioski? Pan 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna. Proszę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Chciałem wrócić do przetargu na budowę świetlicy w Jeziorkach. Jaką kwotę zaplanowaliśmy 

budżecie na to zadanie? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na rok 2019 zaplanowaliśmy 300.000 zł na budowę świetlicy w Jeziorkach. To była 

niewielka kwota ponieważ 360.000 zł stanowi dotacja zewnętrzna. Trzeba będzie jeszcze 

ponieść koszty związane z zatrudnieniem inspektora nadzoru i wykonaniem przyłączy. Pani 

Skarbnik wyliczy koszty i zaproponuje na kolejnej sesji wprowadzenie zmian.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jeziorki mają mieć obiekt podobny do tych, które budowaliśmy do tej pory? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Gabarytowo tak, ale jeśli chodzi o wyposażenie to będzie drożej między innymi dlatego, że 

aby otrzymać dofinansowanie zapisaliśmy, że zamontujemy panele fotowoltaiczne. Koszt 

tego działania to kosztorysowo jest 80.000 zł netto, czyli brutto około 100.000 zł. Jeżeli 

chodzi o dofinansowanie w ramach konkursu z PROW-u, to składamy wniosek na ulicę 

Sosnową w Kąkolewie. Zobaczymy jaki będzie wynik tego konkursu. Na tej ulicy są 

betonowe płyty a zamierzamy zmienić na nawierzchnię z trylinki.  
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Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Czy w sprawie dojazdów młodzieży do szkół w Lesznie otrzymaliśmy odpowiedź? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zapytanie Pana Radnego przekazaliśmy do właściciela prywatnej linii autobusowej nr 13, 

który do dnia posiedzenia Komisji nie zajął stanowiska w tej sprawie. Ja to czytam wprost, że 

nie jest zainteresowany uruchomieniem kursu autobusu na tej trasie. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Może jest za mało pasażerów. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Każdy przedsiębiorca liczy koszty. Kto z nas siedzących tutaj nam powie, że tego typu 

działalność, czyli kursy do Wojnowic przez Ziemnice i Świerczynę będą opłacalne? Nawet 

przy deklaracji wynikającej z „5” Pana Prezesa Prawa i Sprawiedliwości, to i tak część  

dofinansowania spadłby na samorząd gminny. Pan Przewodniczący i my także dzisiaj 

mówiliśmy o tym, co i w jakich kwotach dofinansowywać. Ja w związku z tym, o czym Pan 

Radny mówił na sesji wystosowałem propozycję do przedsiębiorcy ale nie ma odzewu.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Temat jest trudny i szkoda młodzieży. Muszą być dowożeni do Osiecznej czy do Leszna, 

ponieważ ostatni autobus mają o 14.30.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jeżeli nie ja, to kto ma to robić?  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Rozumiem. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jako Gmina wydłużamy czas pracy świetlic, kursy autobusów szkolnych, opiekę nad dziećmi 

przedszkolnymi. Zakres naszych możliwości, mówię o finansach, nie jest nieograniczony. 

Oczywiście byłoby optymalnie, gdybyśmy w pewnym momencie doszli do przekonania                     

i realizowali bezpłatną komunikację w całej Gminie. Ten problem nie dotyczy tylko 

Wojnowic, to dotyczy wszystkich miejscowości poza Osieczną i częścią Kąkolewa.                          

W pozostałych miejscowościach jest ten sam problem, czy mieszka jedna osoba                                

w Dobramyśli, która chciałaby w ten sposób być dowożona, czy trzy w Wojnowicach, czy 

może dwie w Ziemnicach. Ja to tak widzę.     

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Jest kilkunastoosobowa grupa młodzieży, która dojeżdża do Leszna. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Radny, to jest dyskusja podobna to tej sprzed kilku lat. Pan Przewodniczący, Państwo 

Radni, którzy wtedy byli w Radzie pamiętają, półtorej godziny dyskutowaliśmy czy złotówkę 

ma kosztować bilet z Osiecznej do Leszna dla starszych mieszkańców Gminy, a przede 

wszystkim mieszkańców Osiecznej. Od pewnego czasu, nie wiem od kiedy, Pan Maćkowiak 

ten bilet wycenił na 5 zł. Otrzymuję pośrednio głosy, dlaczego Gmina nie dofinansowuje tych 

biletów. Przepraszam, nie gniewajcie się, ale z prostego powodu, że na wszystko żadnego 

samorządu, a tym bardziej takiego średniego jak nasz, nie stać. Najczęściej w takich 

sytuacjach najgłośniej wyrażają swój sprzeciw czy oczekiwania te osoby, które korzystają raz 

w miesiącu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pytaliśmy starszych mieszkańców Osiecznej, żeby nam wytłumaczyli, dlaczego oni mają być 

lepiej potraktowani niż wszyscy pozostali starsi mieszkańcy naszej Gminy.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To był jeden z argumentów podczas tej dyskusji.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Właśnie o to chodzi, dlaczego my mamy dofinansowywać dojazdy do Leszna tylko z jednej 

miejscowości? Dlaczego nie z Wojnowic, Kąkolewa, itd.? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Częściowo tak się dzieje, ponieważ mamy usługę promocyjną.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Natomiast, gdyby miały być dodatkowe kursy autobusowe, to na pewno nie tylko 

Wojnowice-Leszno. Bo jak wtedy wytłumaczyć mieszkańcom Ziemnic czy Świerczyny, czy 

każdej innej z pozostałych kilkunastu miejscowości, dlaczego u nich taki autobus nie jedzie. 

To jest wbrew pozorom myślę, że bardzo złożony problem. Ja bronię swoją decyzję tym, że 

przez lata jak przewoźnicy odstępowali od kursów w kolejnych miejscowościach, 

mieszkańcy, z czego się cieszę, sobie radzili i radzą w tej sytuacji. Po drugie powinniśmy 

zadać pytanie, dlaczego przewoźnicy rezygnowali z tych kursów? Rezygnowali bo z ich 

ekonomicznych wyliczeń wynikało, że to się w żaden sposób nie opłaca. Jak prowadzę 

działalność, która powoduje, że muszę dopłacać, to lepiej ją zlikwidować.     

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Rozmawiałem z mieszkańcami i powiedziałem, że jak pojedzie czterech czy pięciu uczniów, 

to nie wiadomo czy Pan Maćkowiak uruchomi taki kurs, raczej mają być przygotowani, że go 

nie będzie.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na przedstawioną propozycję nie ma reakcji ze strony właściciela firmy, dlatego odpowiadam 

tyle co wiem. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Szkoda.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Myślę, że do Pana Maćkowiaka nie trzeba by było pisać pisma, gdyby mu się to opłacało. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Gdyby to działanie było ekonomicznie uzasadnione, to taki kurs sam by wdrożył.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zwróćcie proszę uwagę, że nie tylko Pan Maćkowiak może realizować przewozy autokarowe. 

W Wojnowicach czy w Osiecznej każdy może założyć firmę i przewozić ludzi. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jakub Kolberg: 

Rozmawiałem z Panem Maćkowiakiem na ten temat i powiedział, że jest to ekonomicznie 

nieuzasadnione.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jestem przekonany, że osoby, które Panu Radnemu zgłaszały ten problem w 40% 

korzystałyby z tego kursu. Natomiast jeżeli ktoś ma zorganizowany transport na zasadzie, że 

zbiera się kilka osób i jedna dowozi ich samochodem, to oni nie zrezygnują z tej formy 

dojazdu, bo dobrze wiemy, że autobus jedzie o ustalonej godzinie a nie wtedy, kiedy im 

pasuje. Nie 10 czy 15 minut po zajęciach. Nie chcę bronić tych rozwiązań, chcę powiedzieć, 

że w ciągu kilkudziesięciu lat, mówię o sobie odpowiedzialnie, kiedy autobus zawoził mnie                

i moich kolegów do szkoły w Lesznie i wracaliśmy, było kilka kursów, które ustały                          

z przyczyn najprostszych, ekonomicznych.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Trudno, muszą sobie radzić. Sąsiad mówi, że często się zwalnia z lekcji, żeby zdążyć na 

autobus, który odjeżdża o 14.20. 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jak utworzymy to zadanie dla sąsiada Pana Radnego, to autobus będzie jeździł przez 

kilkanaście miejscowości w naszej Gminie, bo nie wyobrażam sobie, żeby jechał tylko do 

Wojnowic i zawracał.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Nie, zaproponowałem kurs przez Świerczynę i Ziemnice. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

A co dalej? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Kąty, Maciejewo też by wnioskowały o taki kurs. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Uczestniczę w zebraniach i tego typu wnioski czy uwagi słyszę od lat w większych                          

i mniejszych miejscowościach Gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jest tak, że im dalej mieszkasz od centrum, to niestety jest ci w życiu z iluś powodów 

trudniej. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Ale też łatwiej, bo np. nie ma hałasu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Coś za coś. Jak mieszkasz pod lasem, to nie masz kanalizacji, itp. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska:  

Ktoś powie, że do pracy też nie ma dojazdu i gama życzeń w tym obszarze rozszerzy się. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Możemy teoretyzować, że Gmina mogłaby dopłacać do tego typu kursów i kosztowałoby to, 

np.100.000 zł rocznie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Oczywiście tylko, w którym obszarze ograniczyć wydatki. Tak jak ostatnio Państwu 

powiedziałem nacisk rodziców, którzy mają dzieci w wieku przedszkolnym jest taki, że w ich 

opinii powinniśmy mieć dyżury przez całe ferie letnie. Bo jakby nie liczyć opiekunka, niania, 

etc. jest droższa od opieki, którą sprawują organy, w tym przypadku Przedszkole 

Samorządowe. To są dylematy, z którymi raz w tygodniu albo częściej spotykam się nie tylko 

w sensie problemu ale i z przedstawicielami wnioskujących i takie rozmowy trzeba 

prowadzić.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Patrząc na te oczekiwania, to w przyszłości Gmina będzie musiała zbudować żłobek.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W perspektywie dającej się już powoli określić jest pomysł budowy dwóch żłobków,                      

tj. w Kąkolewie i Osiecznej, najpóźniej w roku wyborczym.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Nie uciekniemy od tego tematu, świat się zmienia. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zawsze był, jest i będzie wybór, co robimy, jakie usługi, świadczenia dla mieszkańców 

realizujemy, a gdzie mówimy, że niestety trzeba sobie samemu poradzić. Żłobki, to jest jeden 

z pomysłów, o którym rozmawiamy. Święciechowa już rozpoczęła budowę, ale 

Święciechowa to jest trochę więcej jak 50% mieszkańców Gminy Osieczna. W naszej Gminie 

są dwa równoważne ośrodki i ja sobie nie wyobrażam, żeby na przykład powstał żłobek                    

w Kąkolewie a w Osiecznej nie i odwrotnie, a może jeszcze w Świerczynie. To jest też 

kwestia tego, co będzie za rok, dwa czy za pięć lat. Możemy mieć plany, pomysły, zamiary               

ale życie często je weryfikuje. Drodzy Państwo, jak będziemy czekać na te 12.000.000 zł                 
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w nieskończoność, to ciągle będziemy w tzw. pół kroku. 12.000.000 zł dla naszego budżetu to 

jest jak brak tlenu dla organizmu, to nie chodzi o 120.000 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jeśli dziś mówimy, że czekamy na 12.000.000 zł, to ile wynosi zadłużenie naszej Gminy? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Zadłużenie wynosi 18.254.000 zł.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Chciałem jeszcze wrócić do tematu związanego z Wojnowicami. Prosiłem i Pan Burmistrz 

obiecał, że przedstawi przewidywany koszt budowy ścieżki rowerowej, ile miałaby 

kosztować ścieżka rowerowa Osieczna-Wojnowice. Pan Burmistrz mówił o dużych 

pieniądzach na to zadanie. Chciałbym abyśmy wszyscy wiedzieli o tym koszcie, aby zapytani 

moglibyśmy odpowiedzieć, dlaczego to zadanie jest dla nas na dziś za drogie.    

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Pytania na ten temat przewijają się. Na dzisiaj mogę odpowiedzieć, że szczegółowych 

wyliczeń nie mamy ale sądzę, że pierwszym wskaźnikiem będzie wynik postępowania 

przetargowego na budowę ścieżki do Ziemnic. Nie powiedziałem o tym, ale czekamy na 

dofinansowanie tego zadania. Koszt budowy jednego kilometra ścieżki rowerowej przez te 

miejscowości myślę, że będzie porównywalny. Poza być może wyższymi kosztami, jeśli 

chodzi o wykup działek wzdłuż których ta ścieżka mogłaby przebiegać. Wówczas gdy o tym 

rozmawialiśmy okazuje się, że miałem zdementowaną informację o poszerzeniu tej drogi.            

W warunkach, które nam przedstawiło WZDW ktoś odczytał, że jest około pół metra 

pobocza, o które zostanie poszerzona jezdnia. Po zweryfikowaniu okazało się, że nie ma 

takiej opcji. Myślę, że koszt budowy tej ścieżki byłby porównywalny z kosztem kilometra 

budowy ścieżki do Ziemnic, którą będziemy robić wszystko, żeby wybudować. 

Odpowiedzialnie powiem, że w tej kadencji nie ma żadnych szans na budowę ścieżki 

Wojnowice-Osieczna. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Ani jednego procenta szansy? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Może z chwili na chwilę będziemy tak bogaci, czego sobie życzmy, że nie tylko będzie to 

możliwe ale na pewno tak się stanie. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Urząd Wojewódzki nie dołoży środków do tego projektu, jest taka możliwość czy nie? Pan 

Szczepański był u nas i nie zdążyłem zapytać o to.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To nie chodzi o Urząd Wojewódzki tylko o Urząd Marszałkowski. Rozmawiałem                             

z Dyrektorem Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, który powiedział, że oni nie są 

zainteresowani budową ścieżek pieszo-rowerowych. Mogą określić warunki, na jakich można 

je budować, ale co do współfinansowania to nie ma takiej opcji. Jeżeli my, a trzeba będzie 

robić wszystko żeby w tej kadencji wybudować około 11 km ścieżki do Ziemnic, to będzie 

duży wysiłek dla Gminy. Chyba żebyśmy budowali tylko ścieżki, a odłożyli związane                     

z drogami, inną infrastrukturą, jeśli tak zdecydujecie, to będziemy budować tylko ścieżki. To 

wtedy mogę Panu Radnemu złożyć deklarację, która zmieni to co powiedziałem przed chwilą, 

że ścieżka w Wojnowicach powstanie. Jeszcze raz powtórzę, ja przynajmniej nie znam 

mechanizmu, żeby wystarczyło na wszystko czego oczekują mieszkańcy.    

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Rozumiem.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Decyzja wynika tylko i dlatego przecież, nie z innego powodu. Też chciałbym żeby się udało 

wybudować ścieżkę pieszo-rowerową w Wojnowicach.  
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Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Żeby Urząd Marszałkowski chociaż w małej części dofinansował to zadanie, to też by było 

dla nas łatwiej. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Każde 100, 200, 500 tysięcy złotych, to jest daleko za mało w stosunku do kosztów łącznych 

wynikających z wykonania tego zadania. Koszt budowy ścieżki do Włoszakowic to 900.000 

zł za kilometr. Kiedyś był do koszt budowy jednego kilometra drogi.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska:  

Jak powstanie ścieżka do Ziemnic, to mieszkańcy Wojnowic będą mogli dojechać przez 

Ziemnice do Osiecznej. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Proszę to wytłumaczyć mieszkańcom, że mają jechać z Wojnowic przez Ziemnice                       

i Świerczynę do Osiecznej.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Ja z przyjemnością to wytłumaczę mieszkańcom i powiem, że jedno wiem, że do Wojnowic 

powstanie ścieżka rowerowa wcześniej niż do Dobramyśli. Dlaczego mielibyśmy Panie 

Radny różnicować wagę mieszkańców naszej Gminy? Jeszcze raz powtórzę, jedno wiem, 

ścieżka do Wojnowic będzie wcześniej, jak ścieżka do Dobramyśli. Proszę w ten sposób 

odpowiedzieć mieszkańcom. Kąty również, jeżeli ścieżka rowerowa powstanie, to nie tylko 

do Wojnowic.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Ja rozmawiałem z mieszkańcami. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Byliśmy obaj na zebraniu. Słyszał Pan, jaka była atmosfera, dlaczego nie ma ścieżki do 

Kątów? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Jadąc tą drogą zmierzyłem odległość i jest to 1500 m.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Gdzie? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Od rogatek Wojnowic do Kątów jest 1,5 km. Mieszkańcy Kątów mówią, że też chcą jechać 

rowerem do Osiecznej. Pytają, dlaczego my nie możemy mieć ścieżki pieszo-rowerowej? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

A dlaczego z Dobramyśli nie mogą jechać ścieżką do Osiecznej nad jezioro?  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Tylko my jesteśmy obok, bo my mieszkamy przy drodze wojewódzkiej i w tym jest nasz 

pech.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Najgorzej jak pech dotyka rowerzysty, oby nigdy tak nie było bez względu na to, po jakiej 

kategorii drogi jedzie. Kilka lat temu zginęła rowerzystka jadąca drogą Kąkolewo-Leszno.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Rozumiem.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jakby Pan Radny mieszkał w Kąkolewie, to mieszkańcy pytaliby, kiedy będzie ścieżka 

rowerowa przy drodze nr 12.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Pytać trzeba Panie Burmistrzu. 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W obszarze inwestycji związanych ze ścieżkami musimy, nie wyobrażam sobie żeby było 

inaczej, w miarę spokojnie realizować oczekiwania. Nie stać nas na to, żebyśmy teraz ciężar 

naszych działań przerzucili na budowę ścieżek. Zobaczcie ile nowych osiedli czeka, mija już 

kilkanaście lat jak niektórzy mieszkańcy mieszkają przy nieutwardzonych drogach i ulicach. 

Już zaczynają coraz bardziej wyraźnie, i słusznie, wyrażać swoje oczekiwania. Organizm 

zwany samorządem, gminą jest daleko bardziej skomplikowany niż jeden obszar.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Mamy kilka oczekiwanych prac związanych z drogami, chodnikami w Osiecznej. 

Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich już dawno obiecał, przyrzekł, że wybuduje 

chodnik. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dokumentacja już jest, mówimy o ulicy Drzeczkowskiej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Druga rzecz, mówimy o chodniku do Centrum Kultury. Powstaje nowy blok po przeciwnej 

stronie drogi, konieczne są przejścia dla pieszych i oświetlenie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Mogę powiedzieć, że spotkałem się z Panem Dyrektorem Woźniakiem, który powiedział, że 

w czasie ferii letnich na pewno przejścia będą oświetlone. Z Burmistrzem Kuśnierkiem 

stwierdziliśmy, że zrobimy wszystko, zadeklarowaliśmy, że będziemy pomagać na ile jest to 

możliwe, żeby przyspieszyć te działania. Rozmowa była emocjonalna, ale jest to sytuacja 

podobna do inwestycji późnojesiennych realizowanych w ubiegłym roku. W sierpniu miały 

się zakończyć, później był termin - październik a dopiero w okolicach Świąt Bożego 

Narodzenia lampy uliczne się zapaliły. Tak to się działo. Niektóre lampy były wybudowane 

od pół roku a brakowało połączenia z licznikiem i dlatego nie świeciły. Dlatego, tak jak tutaj 

Pan Przewodniczący zauważył i potwierdzam, że przejścia będą oświetlone. Dla mnie też jest 

to stresująca sytuacja, że uzgodnione działania odkładane są z tygodnia na tydzień. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Mimo, że to nie jest nasze zadanie, ale nie można nie zauważyć postępującej degradacji drogi 

Leszno-Osieczna, drogi nr 432. Ta droga jest w coraz gorszym stanie. Nie można nie 

zauważyć źle wykonanego remontu drogi odcinka Trzebania-Osieczna, gdzie Pani Dyrektor 

unika jak może wykonania poprawek w ramach gwarancji, powiedziała, że przyśle specjalną 

komisję. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Poza tym, że przyznała, że zostało to źle wykonane.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

To jest po prostu wyrzucony pieniądz. W sytuacji, kiedy Leszno zaczęło przebudowę wyjazdu 

w stronę Osiecznej, to aż się prosi, żeby Marszałek pociągnął tę inwestycję.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jak mówimy o drogach, to tak samo nie można nie zauważyć postępującej a właściwie 

galopującej degradacji dróg powiatowych, gdziebyśmy nie pojechali. Jak jadę, to 

zastanawiam się, kiedy one się rozsypią. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

A nie było zimy. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, praktycznie przez ostatnie lata nie było zim, takich jakie w naszej Ojczyźnie potrafią 

być. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Droga do Zglińca jest tragiczna.  
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Ja obiecywałem i proponowałem Panu Radnemu Skowronkowi, żeby przejechać się po 

naszych drogach po deszczu. Tak samo proszę przejechać się po wszystkich drogach w naszej 

Gminie, również powiatowych. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Droga z Łoniewa do Osiecznej też ma mankamenty.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To jest droga powiatowa. Do Pana Starosty kierowaliśmy pomysły i prośby dotyczące ulicy 

Śmigielskiej. Pan Starosta zadeklarował, że jeżeli będzie realizował projekt obejmujący drogę 

nr 12, od dąbków przed Dobramyślą do Lipna, to wtedy wykona te kilkaset metrów 

Leszczyńska-Kościuszki do wylotu na drogę nr 432, czyli na obwodnicę. Powtarzam tylko to, 

co wtedy powiedział mi Pan Starosta.      

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska:  

Na kiedy jest planowany remont drogi do Lipna? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na koniec kadencji, ponieważ na przyszły rok są inne pomysły.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Najwcześniej za trzy lata. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska:  

Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w punkcie wolne głosy i wnioski? Nie widzę. Dziękuję. 

Zamykam punkt 6. Otwieram punkt 7.  

Ad. 7. Wydanie opinii oraz opracowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska:  

Komisja Rewizyjna przekładając tematy posiedzeń z poprzednich miesięcy, nie zdążyła 

przeprowadzić kontroli, które mogłyby być uwzględnione w ocenie wniosku w sprawie 

udzielenia absolutorium. Możemy tego dokonać na podstawie kontroli sprawozdań                          

i dokumentacji, którą otrzymaliśmy. Następnym razem musimy zwrócić na to uwagę                       

i dołożyć wszelkich starań, żeby kontrole były przeprowadzone. Przechodząc do wydania 

opinii i w nawiązaniu do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej przedstawię opinię Komisji 

Rewizyjnej, a w dalszej kolejności opracujemy wniosek do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna. Opinia Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna o wykonaniu budżetu Gminy Osieczna za 2018 

rok. Działając na podstawie stosownych przepisów, Komisja Rewizyjna rozpatrzyła złożone 

przez Burmistrza Gminy Osieczna następujące dokumenty: 

- sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok, 

- sprawozdanie finansowe sporządzone na koniec ubiegłego roku, 

- informację o stanie mienia komunalnego wg stanu na dzień 31 grudnia 2018 r. 

Komisja zapoznała się również z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Osieczna za rok 2018. Na tej podstawie 

przedstawia następujące stanowisko: 

Budżet Gminy Osieczna został uchwalony dnia 21 grudnia 2017 r. W trakcie wykonywania 

budżetu w 2018 roku dokonano zmian budżetu: 

- 11 uchwałami Rady Miejskiej Gminy Osieczna, 

- 18 zarządzeniami Burmistrza Gminy Osieczna. 

Po dokonaniu zmian uchwałami Rady Miejskiej oraz zarządzeniami Burmistrza ostateczny 

budżet Gminy na 2018 rok kształtował się następująco: 
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- dochody   41.575.598,02 zł, 

- wydatki   60.478.636,02 zł, 

- deficyt            -18.903.038,00 zł, 

- przychody   19.751.897,00 zł, 

- rozchody        848.859,00 zł. 

Wykonanie budżetu przedstawia się następująco: 

 

Lp. Wyszczególnienie Plan Wykonanie
%  wykonania 

planu

1. Dochody, w tym: 41 575 598,02 41 188 726,25 99,07%

1.1. bieżące 40 274 910,85 40 071 373,07 99,49%

1.2. majątkowe 1 300 687,17 1 117 353,18 85,90%

2. Wydatki, w tym: 60 478 636,02 56 182 264,77 92,90%

2.1. bieżące 34 706 229,65 31 369 330,12 90,39%

2.2. majątkowe 25 772 406,37 24 812 934,65 96,28%

3. Deficyt/Nadwyżka -18 903 038,00 -14 993 538,52 79,32%

4. Przychody 19 751 897,00 17 751 895,59 89,87%

5. Rozchody 848 859,00 848 857,82 100,00%  

Komisja, po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu 2018 roku, stwierdziła, 

że zarówno dochody jak i wydatki zostały wykonane prawidłowo. Planowane dochody 

wykonano w 99,07%, natomiast planowane wydatki zostały wykonane w 92,90%. Planowane 

rozchody wynosiły 848.859 zł. W roku 2018 roku dokonano spłat rat pożyczek w wysokości 

263.343,58 zł oraz udzielono pożyczki dla Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej                            

w kwocie 585.514,24 zł. Zadłużenie Gminy na dzień 31 grudnia 2018 r. z tytułu 

zaciągniętych pożyczek i kredytu wynosiło 18.254.965,10 zł, co stanowi 44,32% wykonanych 

dochodów. 

Sprawozdanie finansowe za rok 2018 zawiera: 

1. Bilans z wykonania budżetu Gminy Osieczna. 

2. Bilans jednostki budżetowej. 

3. Rachunek zysków i strat jednostki, który wykazuje łączny zysk jednostek budżetowych               

w wysokości 6.397.354,32 zł. 

4. Zestawienie zmian w funduszu jednostki. 

5. Informację dodatkową sporządzoną zgodnie z instrukcją zawartą w zarządzeniu Burmistrz 

Gminy Osieczna z dnia 8 lutego 2019 roku.  

Komisja Rewizyjna porównała dane zawarte w sprawozdaniu finansowym z danymi 

zawartymi w sprawozdaniu z wykonania budżetu (w zakresie deficytu Gminy) oraz                      

z zapisami w księgach rachunkowych (wydruk obrotów i sald kont syntetycznych budżetu)                    

i stwierdza, że nie ma w nich rozbieżności. Sprawozdanie finansowe w sposób jasny                                

i rzetelny odzwierciedla stan finansów Miasta i Gminy Osieczna. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu 2018 roku wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego i objaśnieniami zostało zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową               

w Poznaniu. Opinia ta została wyrażona w stosownej uchwale Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu. Skład Orzekający wyraził opinię pozytywną. 

Informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego. 

Według informacji stan mienia Gminy Osieczna na dzień 31 grudnia 2018 r. wykazuje 

wartość środków trwałych oraz wartości niematerialnych i prawnych 88.891.996,39 zł, 

wartość udziałów w spółkach w kwocie 4.257.000 zł oraz zadłużenie z tytułu pożyczek                                 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu i kredytu 

w kwocie 18.254.965,10 zł. Ujęte w informacji o stanie mienia: 
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- wartość udziałów w spółkach, 

- wysokość zadłużenia powiększona o naliczone odsetki od pożyczek, 

wykazują pełną zgodność z bilansem jednostki oraz bilansem z wykonania budżetu. 

Ponadto według informacji o stanie mienia komunalnego z tytułu prawa własności i innych 

niż własność praw majątkowych uzyskano dochody w wysokości 492.948,69 zł i taką też 

kwotę wykazano w sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok. 

Komisja Rewizyjna nie wnosi uwag ani zastrzeżeń do informacji o stanie mienia jednostki 

samorządu terytorialnego. 

Wykonanie wieloletniej prognozy finansowej w 2018 roku. 

Wieloletnia prognoza finansowa uchwalona została uchwałą o stosownym numerze Rady 

Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r. i obejmowała lata 2018-2026. Na rok 2018 

prognoza zakładała realizację: 

- dochodów   38.862.471 zł, 

- wydatków   49.521.380 zł, 

- deficytu             -10.658.909 zł, 

- zadłużenie na koniec 2018 roku w wysokości 16.291.763 zł. 

W trakcie 2018 roku dokonano zmian wieloletniej prognozy finansowej 10 uchwałami Rady 

Miejskiej oraz zarządzeniem Burmistrza Gminy Osieczna. 

Po dokonaniu zmian uchwałami Rady Miejskiej ostatecznie wieloletnia prognoza finansowa 

obejmowała lata 2018-2028. Na 2018 rok zakładała realizację: 

- dochodów   41.575.598,02 zł, 

- wydatków   60.478.636,02 zł, 

- deficytu            - 18.903.038,00 zł, 

- zadłużenie na koniec 2018 roku w wysokości 20.254.966 zł. 

W sprawozdaniu opisowym z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok Burmistrz 

Gminy Osieczna przedstawił stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich 

ujętych w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Osieczna na lata 2018-2028 według stanu 

na dzień 31 grudnia 2018 r.  

Sprawozdanie z wykonania planu finansowego instytucji kultury za 2018 rok. 

Dodatkowo Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z wykonania planu finansowego 

Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej. Ww. sprawozdania, zgodnie z obowiązującymi 

przepisami, nie uwzględniono przy ocenie wykonania budżetu za 2018 rok.   

Kontrole przeprowadzone przez Komisję Rewizyjną: 

- analiza wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2018 roku (protokół nr 94/2018 

wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu 27 września 2018 r.), 

- weryfikacja danych zawartych w sprawozdaniach finansowych, sprawozdaniu                            

z wykonania budżetu za 2018 rok oraz w informacji o stanie mienia jednostki samorządu 

terytorialnego z zapisami w księgach rachunkowych Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Osiecznej w dniu 13 maja 2019 r. 

Do powyższych zagadnień Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag ani zastrzeżeń. 

Kontrole zewnętrzne – nie przeprowadzono kontroli zewnętrznych obejmujących rok 2018. 

Komisja Rewizyjna, po rozpatrzeniu sprawozdań finansowych, sprawozdania z wykonania 

budżetu, informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego oraz po zapoznaniu 

się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu dotyczącą sprawozdania                              

z wykonania budżetu, opiniuje pozytywnie wykonanie przez Burmistrza Gminy Osieczna 

budżetu za 2018 rok. 

W głosowaniu nad wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna za 

wykonanie budżetu za 2018 rok, które odbyło się dnia 13 maja 2019 r., obecni na posiedzeniu 

członkowie (5 osób) Komisji Rewizyjnej głosowali następująco: 
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- 5 (pięć) osób „za” wnioskiem, 

- 0 (zero) osób „przeciw” wnioskowi, 

- (zero) osób „wstrzymujących się”. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. Komisja wnioskuje o udzielenie absolutorium. 

Podpisy członków Komisji Rewizyjnej. 

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna o wykonaniu budżetu Gminy 

Osieczna za 2018 rok stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska:  

Dziękuję. Ogłaszam, że na czas przygotowania wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna w obradach Komisji nastąpi  

 

P R Z E R W A 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska:  

Wznawiam obrady Komisji Rewizyjnej. Przystępujemy do realizacji punktu 7 w części 

dotyczącej przygotowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna                 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna. Wniosek adresowany jest 

do Przewodniczącego Rady Pana Romana Lewickiego. Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy 

Osieczna. Działając na podstawie stosownych przepisów o samorządzie gminnym Komisja 

Rewizyjna wnioskuje do Rady Miejskiej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy 

Osieczna za wykonanie budżetu za 2018 rok. Uzasadnienie. Komisja Rewizyjna Rady 

Miejskiej na posiedzeniu w dniu 13 maja 2019 r. wydała opinię pozytywną w sprawie 

wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok, która stanowi uzasadnienie dla niniejszego 

wniosku. Po szczegółowym rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu, informacji                    

o stanie mienia, sprawozdania finansowego oraz po zapoznaniu się z uchwałą Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2019 r. 

w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Osieczna za rok 

2018 wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego Komisja 

pozytywnie ocenia wykonanie budżetu za rok 2018. Szczegółowa wiedza jaką Komisja 

pozyskała w trakcie roku oraz analiza materiału opisowego i dokumentów przedstawionych 

Komisji do kontroli pozwala z całym przekonaniem pozytywnie ocenić wykonanie budżetu 

przez Burmistrza Gminy Osieczna i tym samym wnioskować o udzielenie absolutorium.                   

W głosowaniu nad wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna za 

wykonanie budżetu za 2018 rok, które odbyło się dnia 13 maja 2019 r., obecni na posiedzeniu 

członkowie (5 osób) Komisji Rewizyjnej głosowali następująco: 

- 5 (pięć) osób „za” wnioskiem, 

- 0 (zero) osób „przeciw” wnioskowi, 

- 0 (zero) osób „wstrzymujących się”. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. Komisja wnioskuje o udzielenie absolutorium. 

Podpisy członków Komisji Rewizyjnej. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna za wykonanie budżetu za 2018 rok stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska:  

Powyższy wniosek zostanie przedłożony Panu Przewodniczącemu Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna. Zamykam punkt 7. Przystępujemy do zakończenia obrad Komisji.   
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Ad. 8. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska:  

Dziękuję Gościom oraz Państwu Radnym za obecność, aktywny udział i pracę na 

posiedzeniu. Zamykam obrady Komisji. 

 

 

 

 

     Protokołowała          Przewodnicząca 

         Komisji Rewizyjnej  

 
 Małgorzata Nowak           Renata Helińska  

           


